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در شورای حفاظت اراضی ملی لرستان مطرح شد:

»بیشه دالان« بروجرد آب رفت
سپهرغرب، گروه استان ها: فرماندار و 
رئیس محیط زیست بروجرد از وضعیت و 
ابراز  دالان«  »بیشه  تالاب  کاربری  تغییر 

نگرانی کرد.
رضا آریایی ظهر چهارشــنبه گذشــته در 
شــورای حفاظت از اراضی ملی لرســتان که 
در محل فرمانداری بروجرد برگزار شد، اظهار 
کــرد: هیچ کس بــا فعالیت ســفره خانه ها در 
منطقه گردشــگری »ونایی« مشکلی نداشته 

و به هیچ عنوان مانع کسب وکار آن ها نیستیم.
وی با بیان اینکه اما این ســفره خانه ها باید 
ســاماندهی شوند، تصریح کرد: زمین های این 
منطقــه به منابــع طبیعی، حریــم آب، راه و 
شهرســازی و... تعلق دارد و می طلبد حال که 
با استقبال جوانان روبرو شده، کاربری درستی 

در این منطقه ایجاد شود.
فرماندار بروجرد اظهار کرد: میراث فرهنگی 
به عنوان متولی بخش گردشگری باید ورود کرده 
و با نظارت صحیح بر فعالیت سفره خانه های کنار 
رودخانه »ونایی«، از بروز مشکل جلوگیری کند.

آریایی در بخشــی دیگری از سخنان خود 
در رابطه با وضعیت نامناســب »بیشه دالان« 
این شهرســتان، گفت: در ســال های گذشته 
تالاب »بیشــه دالان« 900 هکتار مســاحت 
داشــته که امروز با تغییر کاربری غیرقانونی و 

نامناسب، به 450 هکتار کاهش یافته است.
وی افزود: لازم است مالکیت »بیشه دالان« 
به اداره محیط زیســت بروجــرد برگردد تا از 

تسلط دستگاه های اجرایی جلوگیری شود.
رئیس اداره محیط زیســت بروجرد نیز در 

این رابطه بــا ابراز نگرانــی از وضعیت تالاب 
»بیشــه دالان« بروجرد گفت: در حال حاضر 
حیــات ماهیان و آبزیان و همچنین اراضی در 

این بیشه بغرنج شده است.
مصطفی مصطفی وند با بیان اینکه متأسفانه 
در ایــن منطقه نظارتی وجــود ندارد، تصریح 

کرد: با توجه بــه بی آبی در منطقه زمین های 
پایین دست لم یزرع شده و در آینده مشکلات 

زیادی به وجود می آید.
وی یــادآوری کرد: در ســال جاری برای 
احداث پاســگاه اعتبار مصوب شــده که هنوز 

اختصاص پیدا نکرده است.

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت 
کرمانشاه خبر داد:

فعال سازی 50 واحد صنعتی 
نیمه فعال و غیرفعال کرمانشاه

سازمان  سرپرست  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
صنعت، معدن و تجارت اســتان کرمانشــاه گفت: 
فعال ســازی 50 واحد صنعتی نیمه فعال و غیرفعال 
اســتان در قالب برنامه های سال  جاری تعریف شده 

است.
محسن رستمی از تلاش برای رفع مشکلات واردات خبر 
داد و اظهار کرد: برنامه هایی در این حوزه تدوین شــده که 

باید فعال سازی شود.
سرپرســت ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان 
کرمانشــاه گفت: درصدد هستیم مشــکلات واحدهای غیر 
فعال استان را با کمک سایر دستگاه ها و ارگان های ذی ربط 
همچون شــرکت  های آب، برق، گاز و اداره کل امور مالیاتی 

استان برطرف کنیم.
وی فعال ســازی 50 واحد صنعتی نیمه فعال و غیرفعال 
استان را در قالب برنامه های سال  جاری عنوان کرد و گفت: 
هشت واحد از این تعداد غیر فعال است و در تلاشیم با ارائه 
تســهیلات کم  بهره، چرخ تولید 42 واحد از آن ها امسال به 

صدا درآید.
رســتمی به هیئــت حمایت از صنایــع و معادن گفت، 
اقدامات لازم را برای حل مشــکل این هشــت واحد انجام 

دهند.
بــه گفته ایــن مقام مســئول، فعالیت هیئــت مذکور 
در راســتای حل مشــکلات واحدهای صنعتی، تولیدی و 
کشــاورزی که به صورت راکد یا نیمه راکد هســتند، تعریف 

شده است.
وی به عدم وجود واحدهای فرآوری در بحث معادن قیر 
اشــاره و بیان کرد: عدم وجود واحدهای فرآوری در استان، 
زمینه ای برای پایین آمدن قیمت جهانی این محصول شده 

است.
رســتمی گفت: با اســتفاده از دانش فنی، قرار اســت 
محصولاتی که از قیر به دســت می آید مشخص شود و این 

طرح به زودی عملیاتی می شود.

رئیس اتاق بازرگانی کرمانشاه خبر داد:
افزایش صادرات 27 درصدی 

طی 3 ماهه نخست سال 97
استان ها:  گروه  ســپهرغرب، 
رئیس اتاق بازرگانی کرمانشــاه 
طی  امســال  صــادرات  گفت: 
سه ماهه نخســت از افزایش 27 

درصدی برخوردار بوده است.
کیوان کاشــفی پنجشنبه گذشته 
در نشســت خبری با اصحاب رسانه 
استان کرمانشاه اظهار کرد: صادرات 

امسال طی سه ماهه نخست از افزایش 27 درصدی برخوردار 
بوده است.

کاشــفی با اشــاره به اینکه پیش بینی می کنیم با توجه 
به نرخ ارز، شــاهد پیشرفت 30 درصدی صادرات در کشور 
باشــیم، گفت: مرز ســومار آینده درخشانی دارد و به  دلیل 
وجود کوتاه ترین مسیر به بغداد، کمترین هزینه حمل ونقلی 

را شامل می شود.
رئیس اتاق بازرگانی کرمانشــاه ادامــه داد: همچنان در 
جذب ســرمایه گذار خارجی مشکل داریم و به سختی چند 
شــرکت را فعال کردیم، ولی هنوز به جدیت صورت نگرفته 

است.
این مقام مســئول با بیان اینکه بیشــترین ســرمایه ما 
در حوزه عمرانی اســت و باید بخش کلان آن در اســتان 
کار شــود، عنوان کرد: در بحث واردات حبوبات ما بر عدم 
واردات نخود تأکید داریم و در کشور ما باید برای آن تعرفه 
وضع شــود، چنانچه کشور روسیه با هزینه کم نخود را وارد 
کشور می کند و با این روال در این زمینه ورشکستگی ایجاد 

می شود.
کاشــفی از انجام بررســی های کارشناســی در بخش 
فرصت های سرمایه گذاری و کمبود در تأمین منابع خبر داد 
و متذکر شد: درخواست ما از مدیریت برنامه ریزی این است 
که کمک کند، چراکه بودجه در نظر گرفته شــده با بودجه 

اتاق بازرگانی کافی نیست.
وی خواســتار کمک سایر بخش های مرتبط برای تأمین 
بودجه کافی در راستای انجام برنامه ها و اقدامات در دست 
اجرا شــد و گفت: همکاری و تعامل بین بخش های مختلف 
بی شــک زمینه پیشرفت و توســعه هر چه بیشتر را فراهم 

می کند.

پنج بسته حمایتی مسکن 
برای مددجویان امداد ارائه می شود

امداد  کمیته  مدیرکل  استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
امام خمینی )ره( لرستان گفت: طی سال جاری پنج 
بســته حمایتی ازجمله ایجاد فضای کسب وکار برای 

مددجویان فراهم شده است.
جاسم محمدی فارسانی در گردهمایی تخصصی مدیران 
امور مهندســی و تأمین مســکن کمیته امداد امام خمینی 
)ره( اســتان های غرب کشور با اشــاره به خدمات مناسب 
ســاخت مســکن و محرومیت زدایی این نهــاد در مناطق 
محروم، اظهار کرد: در حال حاضر نگاه تحولی کمیته امداد 

به حل مشکل مسکن آغاز شده است.
وی حل اساســی فقر خانواده ها را در گرو تأمین مسکن 
مناســب دانســت و افزود: فقدان مســکن و یا مسکن های 
بی کیفیــت و غیرقابل ســکونت یکی از معضــلات فقر در 

خانواده های تحت حمایت به شمار می رود.
مدیــرکل کمیته امداد امــام خمینی )ره( لرســتان با 
اشــاره به راهبرد این نهاد در جهت ساخت و تأمین مسکن 
مددجویان، گفت: راه اندازی سیســتم جامــع الکترونیکی 
خدمات مســکن )bpms( که قابل ارزیابــی برای تمامی 
فرآیندهای شناسایی، اولویت بندی، امتیازدهی و نظارت بر 
پیشرفت فیزیکی ساخت ســازه بوده، ازجمله شاخص های 

این راهبرد محسوب می شود.
محمدی فارســانی ادامه داد: طی سال جاری پنج بسته 
حمایتی ازجمله ایجاد فضای کسب وکار برای مددجویان و 
همچنیــن امکان خرید و یا اجاره مســکن برای متقاضیان 

تحت پوشش فراهم شده است.
وی از ســاخت 800 واحد مســکونی در مناطق محروم 
روستایی با مشارکت بسیج سازندگی خبر داد و افزود: برای 
ساخت این تعداد واحد مسکونی اعتباری بالغ بر 28 میلیارد 

تومان هزینه خواهد شد.

خبــر

تویسرکان قطعی آب ندارد
تولید 200 لیتر آب در ثانیه

بهره برداری  معاون  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
شرکت آب وفاضلاب اســتان همدان ضمن تأکید بر 
اینکه در تویســرکان قطعی آب نخواهیم داشــت، 
گفت: تویسرکان 200 لیتر آب در ثانیه تولید می کند، 
درحالی که نیاز مصرفی آب در تویســرکان 180 لیتر 

بوده و درواقع 20 لیتر در ثانیه اضافه تولید داریم.
حمیدرضــا نیکداد در خصوص وضعیت آب تویســرکان 
طی تابستان امسال اظهار کرد: هیچ گونه نگرانی در خصوص 
کمبود آب وجود ندارد و مردم شهرستان از این بابت نگرانی 

نداشته باشند.
وی ادامه داد: شهر تویسرکان 130 لیتر در ثانیه ظرفیت 
تولید آب از چاه ها را دارد و با توجه به ساخت پکیج تصفیه 
آب، ظرفیت تصفیه 70 لیتر در ثانیه آب را نیز از سد سرابی 
دارد. تأمین آب تویســرکان طی دو ســال گذشــته از سد 

سرابی انجام شده است.
معاون بهره برداری شــرکت آب وفاضلاب استان همدان 
ضمن تأکید بر اینکه در تویســرکان قطعــی آب نخواهیم 
داشــت، گفت: تویســرکان 200 لیتــر آب در ثانیه تولید 
می کند، درحالی که نیاز مصرفی آب در تویسرکان 180 لیتر 

بوده و درواقع 20 لیتر در ثانیه اضافه تولید داریم.
نیکــداد با تأکید بر اینکه ممکن اســت طبق صلاحدید 
بهره بــردار و مدیــر آبفای تویســرکان در مواقعی به برخی 
چاه ها نیز خاموشی داده شود، افزود:  در این صورت به چاه ها 
استراحت داده شده که در بازسازی آن ها نیز کمک می شود.

وی یادآور شــد: در حال حاضر از نظر کمیت مشکلی در 
آب تویســرکان نداریم و در این صورت قطعی نیز نخواهیم 
داشــت، زیرا حجم ذخیره آب سد سرابی مناسب است و تا 

پایان تابستان می تواند کمک کند.
معــاون بهره بــرداری آب و فاضــلاب اســتان همدان 
خاطرنشان کرد: از ابتدای سال در همه شهرها منابع تأمین 
آب پیش بینی شده و مشکلی از نظر تأمین آب نداریم، تنها 
شهری که ممکن بود دچار مشــکل شود، همدان بود؛ زیرا 
بخش زیادی از منابع تأمین آب همدان از منابع آب سطحی 

است.
وی با اشاره به اینکه 72 درصد آب شهر همدان از منابع 
سطحی تأمین می شود، گفت: با توجه به کاهش بارندگی ها 
که ســال 96 رخ داد و محدوده 40 درصد عقب تر از میزان 
بارش ها در سال های قبل بود، نگران بودیم که اردیبهشت ماه 
بارش ها زیاد شد و اکنون در هیچ شهری مشکل آب نداریم.

خبــر
رئیس دانشگاه صنعتی همدان:

مدرسهاشتغالراهاندازیمیشود
ســپهرغرب، گروه اســتان ها: رئیس 
دانشــگاه صنعتی همدان روز گذشته در 
نشســت خبری با اصحاب رســانه گفت: 
صنعتی  دانشگاه  همکاری  با  دانشگاه  این 
شــریف درصدد برگزاری مدرسه اشتغال 

است.
محمود نیلی با اشــاره بــه توفیق های این 
دانشــگاه در زمینه های مختلف، افزود: در سال 
جــاری این مرکز با دو پله ارتقا توانســته مقام 
اول را بین دانشگاه های منطقه چهار کسب کند 
که برای یک دانشگاه جوان و صنعتی موفقیت 

بزرگی است.
 ASC وی با تأکید بر اینکــه در رده بندی
دانشــگاه از رتبه 18 به رتبه 16 رسیده است، 
اذعــان کرد: یکــی از اهداف برنامه پنج ســاله  
دانشگاه، قرار گرفتن در بین ده دانشگاه صنعتی 

کشور است.
نیلــی با اشــاره به اینکه کشــور دارای 29 
دانشگاه صنعتی است، تصریح کرد: قرار گرفتن 
بین ده دانشــگاه برتر کاری بسیار دشوار است، 
اما برای این دانشگاه جوان، چابک و صنعت کار 

رسیدن به این مهم دور از ذهن نیست.
رئیس دانشــگاه صنعتی همدان خاطرنشان 
کرد: در حوزه ارتبــاط با صنعت و آماده کردن 
دانشــجویان برای ورود به بازار کار با همکاری 
پارک علم و فناوری استان، کانون "شکوفایی و 

نوآوری" شروع به فعالیت کرده است.
وی با اشــاره به اینکه 9 گروه دانشجویی در 
این کانون مشغول به فعالیت هستند، گفت: در 

این کانون پروژه هــای مرتبط با صنعت تعریف 
شــده و برای ورود به بــازار کار و صنعت مورد 

حمایت دانشگاه قرار می گیرند.
رئیس دانشــگاه صنعتی همــدان ادامه داد: 
در زمینــه تحقیقات منجر به کارآفرینی دو تن 
از اســاتید این دانشگاه در رشته های پزشکی و 
رباتیک به عنوان برترین های نوآوری شــناخته 

شدند.
نیلــی با بیــان اینکه بهره بــرداری از پروژه 
عمرانی "دانشــگاه برق و کامپیوتر" در دست 
اقدام اســت، افزود: در صورت رفع مشــکلات 
مربوط بــه زمین احداث پــروژه، این مرکز در 

سال جاری شروع به کار می کند.
وی با اشــاره به افتتاح دانشگاه فناوری های 
نوین در ســال گذشــته، افزود: ایــن مرکز که 
موجب فراغ بال محققین شــده، به همت بنیاد 
علوم و هنر فرشچیان )که ازجمله خیرین کشور 

است( به بهره برداری رسید.
نیلی ادامه داد: این ســاختمان جدید دارای 
شــش هزار و 200 متر فضای فیزیکی بوده که 

قرار است به برج پژوهشی تبدیل شود.
وی با تأکید بر اینکه یکی از اهداف راهبردی 
دانشگاه جذب دانشجویان خارجی است، گفت: 
در ســند مصوب برنامه های دانشگاه جذب 15 
دانشــجوی خارجی تا ســال 1398 پیش بینی  
شده که البته این مهم مستلزم ساخت خوابگاه 

است.
نیلی با اشاره به طرح مدرسه اشتغال، افزود: 
این مرکز با همکاری دانشــگاه صنعتی شریف 

و مشــارکت آموزش وپرورش درصدد راه اندازی 
طرح مشترک مدرسه اشتغال است.

وی ادامه داد: در خلال این طرح دانشجویان 
از سال سوم با گذراندن 120 واحد درسی برای 
ورود به بازار کار توسط اساتید موفق در زمینه 

کارآفرینی آموزش می بینند.
رئیس دانشگاه صنعتی همدان با بیان اینکه 
دو هزار دانشــجو از این دانشگاه فارغ تحصیل 
شده و در حال حاضر دارای 930 دانشجو است، 
گفت: هیئت علمی این دانشگاه شامل 53 عضو 

ثابت و 70 عضو حق التدریس است.
وی با تأکید بر اینکه فضای ســبز دانشگاه با 
همکاری اســتانداری 80 درصد افزایش داشته، 
گفت: فیزیک دانشــگاه از نظر کارهای عمرانی 

حدود 62 درصد رشد داشته است.
نیلــی از 17 قرارداد این دانشــگاه با صنایع 
اســتان خبر داد و افزود: این دانشگاه در زمینه 
بین المللی قراردادی سه جانبه با دانشگاه لولوآر 
ســوئد و بوعلی سینای همدان منعقد کرده که 
مربوط به حوزه های مهندسی مناطق سردسیر 

است.
وی بــا بیان اینکه از آغاز فعالیت دانشــگاه 
تاکنون حدود ســه ونیم میلیــارد تومان حجم 
کلیه قراردادها بوده، گفت: این دانشگاه همواره 
ســعی دارد با خیمه های اصلی صنعت ارتباط 
داشته باشــد، بنابراین در حوزه های مختلف با 
شرکت های داخلی مانند گلرنگ، مهرام، بریس 

و غیره ارتباط تنگاتنگ داشته است.
نیلی با اشــاره به وضعیت خوابگاه های این 

دانشــگاه، گفت: بــا توجه بــه محدودیت های 
زمینی و ممنوع بودن خوابگاه ســازی در برنامه 
پنجم، این دانشگاه دارای خوابگاه ملکی نبوده و 

خوابگاه های آن به صورت خودگردان است.
رئیس دانشــگاه صنعتی همدان خاطرنشان 
کرد: دانشــگاه وظیفه نظارت بر امور خوابگاه ها 
و حمایت های مالــی از خوابگاهیان را به عهده 

دارد.
وی در رابطه با کرســی های آزاداندیشــی 
دانشــگاه اذعان کــرد: تشــکل های متنوع از 
کلیــه جناح های فکری مشــغول بــه فعالیت 
هستند و با همه درخواست های سخنرانی که 
متقاضیان آن بیش از ســه نفر بوده، موافقت 

شده است.
نیلــی ادامه داد: معتقد هســتیم که تعامل 
فکری بین فرهیختگان و دانشــجویان منجر به 
حل مشکلات کشور می شود، بدون اینکه برای 

استان و دانشگاه مشکلی ایجاد شود.
رئیس دانشــگاه صنعتی همدان با اشاره به 
اینکه اولین دوره شوراهای صنفی این دانشگاه 
ســال گذشــته با رأی گیری که حــدود 880 
شرکت کننده داشته تشــکیل شده، افزود: این 
شــوراها حکم چشــم و گوش مــا را دارند که 

مشکلات دانشگاه را اطلاع می دهند.
نیلی با اشــاره به اینکه این دانشگاه سالانه 
500 دانشــجو جذب می کند، گفت: امســال 
حدود 70 دانشــجو در رشته مهندسی مکانیک 
با گرایش مکاترونیک )که رشته ای جدید است( 

جذب می کنیم.

فرماندار اسلام آباد غرب مطرح کرد:

پروژه پتروشیمی اسلام آباد غرب
 در انتظار سرمایه گذار توانمند

فرماندار  استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
اســلام آباد غرب بــا تأکید بــه ورود 
خوب  مالی  توان  با  بیشتر  سرمایه داران 
در پروژه پتروشــیمی اسلام آباد غرب، 
گفت: تأمین فاینانس بــرای این پروژه 
بســته به همکاری های کلان کشــوری 

است.
پروژه پتروشیمی اسلام آباد غرب همچنان 
در حالت سکون است ، بی کارترین شهر کشور 
و  مردمان شــهید پرورش خســته شده اند و 
چشــم انتظار اقدام و عملــی واقعی از تمامی 

مسئولان مربوطه هستند.
طی اولین ســفر اســتانی هیئت دولت به 
اســتان کرمانشــاه در تاریخ 30 دی ماه سال 
85، ایجــاد منطقه ویژه اقتصادی اســلام آباد 
غرب مصوب  و در تاریخ چهارم مهرماه ســال 
89 به تصویب مجلس شورای اسلامی رسید؛ 
در مورخــه 11 آبان مــاه همان ســال قانون 
ایجاد منطقه ویژه اقتصادی مذکور از ســوی 

رئیس جمهور محترم ابلاغ شد.
ابتــدا ســازمان همیاری شــهرداری های 
استان کرمانشاه به عنوان مجری منطقه ویژه 
معرفی شــد، اما از تاریخ 12 تیرماه سال 90 
ایــن وظیفه به منطقه ویــژه زاگرس تفویض 

شد.
غرب  اسلام آباد  است شــهروندان  گفتنی 
با اجرایی شــدن این طرح مشــکل بیکاری 
جوانانشــان حل شــده و جمعیــت 25 هزار 
خانواری این شهرســتان از شــش هزار شغل 

مستقیم برخوردار می شوند.
با توجه به راکد بودن پروژه پتروشــیمی 
اسلام آباد غرب، سراغ فرماندار این شهرستان 
رفتیم. این مســئول گفت: پروژه پتروشیمی 
این شهرستان طی سفر اخیر هوشنگ بازوند 
)استاندار کرمانشــاه( به اسلام آباد غرب مورد 

بحث جدی قرار گرفت .
به گفته افشــین کریمــی، بازوند در این 
ســفر لازمه اجرایی شدن پروژه پتروشیمی را 
بیشتری  سهام داران  و  سرمایه داران  همکاری 

دانســت و در این زمینه رایزنی در سطح ملی  
و پیگیری های مســئولان کشوری را خواستار 

شد.
وی به رایزنی با کشــور چین در خصوص 
تأمیــن مالی ایــن پروژه اشــاره و بیان کرد: 
اقداماتی بــرای تأمین مالی با کشــور چین 
صورت گرفته، اما با وجــود تحریم های اخیر 
و شــدید برخی کشــورها، با سختی های کار 
مواجه هســتیم و تأمین فاینانس بســته به 

همکاری های کلان دارد.
کریمی بــا تأکید به ورود ســرمایه داران 
بیشتر با توان مالی خوب در پروژه پتروشیمی 
اســلام آباد غرب، افــزود: مکاتباتــی در این 

خصوص به استانداری ارسال شده است.
بر اساس ســاختار شرکت های پتروشیمی 
خوراک، صنایــع پتروشــیمی از محصولات 
جانبی حاصل از اســتخراج نفــت خام  نظیر 
میعانــات گازی و یــا محصــولات جانبــی 
پالایشگاه ها از قبیل نفت و استان استحصالی 
از گاز طبیعــی تأمین می شــود و محصولات 
آن به عنــوان مــاده اولیه بســیاری از صنایع 
آرایشی،  نســاجی ،  نظیر صنایع  پایین دستی 
شــوینده ها، رنــگ و رزیــن و حلال ها، کود 
و ســموم کشــاورزی، لاســتیک ها، کفش، 
بســته بندی )به ویــژه محصــولات غذایی و 

دارویی و...( مورد مصرف قرار می گیرد.
طبق گفته های محمود جلوند، مدیرعامل 
شرکت پتروشــیمی ماهان شــیمی زاگرس 
ســرمایه این پروژه حدود یک میلیارد و 600 
میلیون یورو است که 15 درصد از طرف 21 
تأمین  ســرمایه گذار بخش خصوصی داخلی 
شده و مابقی نیز قرار است از طریق فاینانس 

خارجی تأمین شود.
از روند اجرایی شــدن پروژه پتروشــیمی 
اسلام آباد غرب هیچ خبری نیست، بی کارترین 
شهر کشــور امســال منتظر اقدامی جدی از 
ســوی مســئولان برای رفع بیکاری جوانان 
این شــهر و ایجاد امید برای خانواده های این 

جوانان است.


